
Zápis z 229. zasedáńı AS MFF UK dne 4. dubna 2017

Př́ıtomni: Z. Drozd, M. Feistauer, J. Fiala, R. Grill, S. Hencl, B. Vidová Hladká, J. Hric, P. Korcsok,
K. Križanová, M. Krtička, V. Kučera, M. Maciak, T. Masař́ık, V. Musil, J. Novotná, P. Obdržálek, O. Pangrác,
J. Pavl̊u, M. Pešta, J. Pikora, P. Schmidtová, E. Skř́ı̌sovský, J. Stráský.
Hosté: J. Kratochv́ıl, F. Chmeĺık, V. Kuboň, M. Rokyta, M. Vlach, A. Ĺıska, L. Veverka, P. Kaplický,
J. Šejnoha, A. Havĺıčková, M. Dvořák, L. Skrbek, V. Baumruk, T. Pávková.
Omluveni: C. Brom, M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:00. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.
Program zasedáńı

1. Schváleńı programu

2. Představeńı nových člen̊u SKAS

3. Volba předsedy a jednatele AS

4. Schváleńı zápisu z 228. zasedáńı

5. Informace děkana fakulty

6. Vystoupeńı kandidáta na rektora UK prof. RNDr. Jana Černého, Ph.D. (19:00)

7. Informace vedeńı fakulty

8. Výsledky hlasováńı per rollam ohledně směrnice děkana ”Stanoveńı maximálńıch pr̊uměr̊u pro určeńı
nároku student̊u na prospěchové stipendium”

9. Směrnice děkana

10. Určeńı zástupc̊u AS pro konkursy v sekćıch M, F a I

11. Různé

Program byl schválen tichým souhlasem.
Nov́ı studentšt́ı senátoři (K. Križanová, P. Obdržálek, P. Schmidtová a E. Skř́ı̌sovský) byli představeni. Taktéž se
informovalo, že J. Novotná byla zvolena novou předsedkyńı SKAS a t́ım pádem se stává také 2. mı́stopředsedkyńı
AS MFF UK.

Volba předsedy a jednatele AS MFF UK

J. Stráský navrhuje Z. Drozda na předsedu AS a ten kandidaturu přij́ımá.

Z. Drozd byl zvolen předsedou AS MFF UK. 19 – 0 – 2

J. Novotná navrhuje E. Skř́ı̌sovského na jednatele AS a ten kandidaturu přij́ımá.

E. Skř́ı̌sovský byl zvolen jednatelem AS MFF UK. 18 – 0 – 4

Schváleńı zápisu z 228. zasedáńı.

Zápis by schválen tichým souhlasem.
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Informace vedeńı fakulty

Slova se uj́ımá J. Kratochv́ıl.

• V červnu akademický senát UK schválil vnitřńı předpisy fakulty s drobnými formalńımi úpravami. Na
začátku akademického roku 2017/18 byly tyto předpisy vystaveny na webu fakulty.

• V pr̊uběhu prázdnin byla prostřednictv́ım RUK podána na MSMT žádost o navýšeńı dotace tak, aby bylo
možno uzavř́ıt smlouvu s konsorciem, které ve výběrovém ř́ızeńı podalo nejvýhodněǰśı nab́ıdku. MSMT
shledalo naš́ı žádost za od̊uvodněnou a požádalo univerzitu o doplněńı několika dokumentu, mimo jiné
rozhodnut́ı děkana o výběru nejvýhodněǰśı nab́ıdky. Za fakultu již byly všechny dokumenty dodány. Stran
rozhodnut́ı o výběru nejvýhodněǰśı nab́ıdky, v tuto chv́ıli se čeká, zda nepřijde do źıtřeǰśı p̊ulnoci odvoláńı
od některého neúspěšného uchazeče. Stále je ještě naděje, že se stavebńı práce zaháj́ı do konce roku.

• Bude vydán př́ıkaz děkana o dodatćıch k pracovńım smlouvám. Zaměstnanecké odděleńı připrav́ı dodatky
ke všem smlouvám, tyto dodatky budou explicitně uvádět, že popis práce je ned́ılnou součást́ı pracovńı
smlouvy. Vedoućı pracovǐst’ připrav́ı aktualizovaná zněńı popisu práce zaměstnanc̊u tak, aby tyto uváděly
pod́ıly úvazku na jednotlivých projektech.

• Posledńı větu nahradit takto: Po několika jednáńıch na r̊uzných úrovńıch a vyjádřeńıch děkan̊u r̊uzných
typu fakult (př́ırodovědné viz. https://www.mff.cuni.cz/verejnost/vyjadreni/20170927ucitelstvi
-vyjadreni.pdf) se podařilo dosáhnout kompromisu, který by měl být přijatelný pro všechny zúčastněné.
Stalo se po zasedáńı: Rámcové požadavky následně zveřejnilo MSMT viz. http://www.msmt.cz/vzdelava
ni/vysoke-skolstvi/ramcove-pozadavky-na-studijni-programy-jejichz-absolvovanim.

• Od ř́ıjna nebudou prob́ıhat habilitačńı a profesorská ř́ızeńı v systému Habilionu ale v systému CHRES,
který má v sobě implementováno tajné elektronické hlasováńı komise.

• Matematicko-fyzikálńı fakulta źıskala dvě ceny v soutěži Patrimonium pro futuro, kterou vyhlásil národńı
památkový ústav, viz. https://www.mff.cuni.cz/verejnost/konalo-se/2017-10-rotundacena/.

• Pinot noir r̊užové ročńık 2016 źıskal stř́ıbrnou medaili na soutěži v Jihoafrické republice.

• Vědecká rada několik měśıc̊u pracovala na tom, aby stvořila profil žádoućıho kandidáta, jak ji bylo uloženo.
Profil bude součást́ı zápisu z dnešńıho zasedáńı vědecké rady. Děkan upozornil, že se jedná o kompromisńı
zněńı, které podpořila většina člen̊u VR. Při každém ř́ızeńı však každý člen vědecké rady hlasuje podle
svého nejlepš́ıho vědomı́ a svědomı́ o kvalitách daného kandidáta.

J. Šejnoha se ptá na zveřejněńı ankety. Pan děkan odpov́ıdá, že brzy bude zveřejněna v SIS.
V. Musil se ptá na č́ısla přijatých student̊u do prvńıho ročńıku. F. Chmeĺık informoval, že se jedná zhruba o
podobná č́ısla jako loni s t́ım přesná data dodá, jakmile skonč́ı zápisy po 15. ř́ıjnu. J. Kratochv́ıl doplňuje, že
počty mezinárodńıch student̊u (studuj́ıch v angličtině) stále rostou exponenciálně s kvocientem 1.5. Výrazný
nár̊ust je na magisterskou informatiku. Celkem asi 35 student̊u anglických studijńıch programů, z toho 20
magistr̊u a 15 bakalář̊u.
M. Rokyta shrnuje krátce výsledky Albeřských test̊u. Poprvé v historii dosáhli nejlepš́ıch výsledk̊u matema-
tických test̊u studenti učitelstv́ı. Úvodńı kurz naplnil M1 a v anketě byl kurz účastńıky ohodnocen na 8.5/10
bod̊u.
V. Kuboň hovoř́ı o akreditaci. Všechny oblasti vzděláváńı byly schváleny radou pro vnitřńı hodnoceńı a vědeckou
radou univerzity. Vypadá to, že UK bude prvńı univerzita v republice, která o institucionálńı akreditaci bude
žádat. Po posláńı žádosti má úřad 150 dńı na schváleńı. Mezit́ım se budou připravovat akreditace jednotlivých
programů, převážně těch, které konč́ı k roku 2019.
M. Vlach zmiňuje, že źıskaná cena Patrimonium pro Futuro Národńıho památkového ústavu za rekonstrukci
rotundy sv. Václava byla v kategorii Prezentace hodnot, kromě toho projekt źıskal Cenu veřejnosti – památky
děkuj́ı. Zároveň dodal, že byla odeslána přihláška do evropské soutěže za rekonstrukci památek - Europa Nostra.
Den otevřených dvěř́ı letos proběhne kompletně na Malé Straně. Zmı́nil také nové partnery v Partnerském
firemńım programu fakulty, v jednáńı jsou daľśı významné firmy. V té souvislosti informoval o vzniku Referátu
firemńı spolupráce, z něhož v rámci plánovené reformy odděleńı propagace v př́ı̌st́ım roce vznikne samostatné
odděleńı (vč. přesunu pracovnice z propagace) zabývaj́ıćı se kromě Partnerského programu také mentoringem,
kariérńım poradenstv́ım a spolupraćı s absolventy. Na portále matfyz.cz vznikla nová série rozhovor̊u s mediálně
známými významnými absolventy (např. meteorolog Ján Zákopčanik či emeritńı biskup frantǐsek Radkovský)
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a také ve spolupráci se studenty série ”zápisk̊u“ z Erasmu, kterou mohou sloužit jako motivace k vyjet́ı na
zahraničńı stáž. Dále zmiňuje změnu designu fakultńıch stránek z d̊uvod̊u sjednocováńı stránek celé univerzity.
Oproti p̊uvodńımu rektorátńımu návrhu se však podařilo vyjednat drobné vyj́ımky, aby nedošlo k nelogickým
vizuálńım změnám pro běžné uživatele stránek. M. Vlach zmı́nil, že v Edici popularizace vyšla nová kniha
Od kompasu k GPS. Projekt př́ıpravy nového webu bež́ı zat́ım bez větš́ıch komplikaćı, dá se však očekávat
drobné zdržeńı právě z d̊uvod̊u změn designu (zadáńı vycházelo z p̊uvodńıho designu). Naopak v projektu
fakultńıch infotabuĺı je problém s vysoutěženou firmou, resp. s nedodržováńım termı́n̊u dodáńı. M. Vlach zmı́nil,
že v př́ıst́ıch dnech dojde k jednáńı s firmou a pokud nedojde k dohodě, budou muset být podniknuty právńı
kroky, které však celá projekt mohou ohrozit, v ideálńım př́ıpadě jen zdržet. Studijńı odděleńı bude mı́t své
vlastńı propagačńı logo v duchu designu doplňkového loga fakulty, které bude využ́ıvat na předměty (např.
propisky) a na méně formálńı komunikaci (např. pozvánky na Albeř atp.). M. Vlach vyzdvihl tento nápad, který
vzešel od pracovnic studijńıho odděleńı. MFF UK źıskalo (nečekaně) dotaci z prostředk̊u MŠMT na Podporu
talentovaných student̊u, finance p̊ujdou zejména na podporu aktivit seminář̊u, je však nutné vše proúčtovat do
konce roku. Projekt má na starost OVVP.
F. Chmeĺık informuje, že byla ukončena a vyhodnocena studentská anketa za LS 2016/2017 a že bude brzy
zveřejněna. K 15. ř́ıjnu bude vyhlášeno podzimńı kolo soutěže o studentské fakultńı granty (termı́n pro podáváńı
je 15. listopadu).
J. Pikora se táže na dodržováńı smlouvy o zpř́ıstupněńı výuky s FEL ČVUT. Osobně to zkoušel a na taměǰśım
studijńım odděleńı se tvář́ı, že o smlouvě nic nevěd́ı. F. Chmeĺık apeluje, abychom ho v př́ıpadě jakýchkoli
problémů kontaktovali.
L. Skrbek hovoř́ı předevš́ım o daľśıch akćıch. Vymazáńı slova ”v Praze“ z názvu univerzity nás stálo spoustu
peněz, např. kv̊uli výrobě a instalaci desek s novým názvem na čtyřech budovách fakulty. Jedinou plánovanou
stavbou, která nebude letos realizována, je oprava atria v Troji, nebot’ řádně vysoutěžená firma odstoupila od
smlouvy kv̊uli tomu, že j́ı zaměstnanci – kameńıci – vypověděli smlouvu.
A. Ĺıska shrnuje, že pańı kvestorka smlouvu s pańı Starostovou (vedoućı restaurace na Malé Straně a bufetu v
Tróji) nechtěla podepsat. Vypsala se tedy soutěž, ale daľśı zájemci se nepřihlásili. Nab́ıdku poslala jen Starostová,
která vyhrála a v pátek p̊ujde smlouva na senát MFF UK. J. Doleǰśı dodává, že Ekonomická komise AS UK
včera smlouvu doporučila.

Vystoupeńı kandidáta na rektora UK prof. RNDr. Jana Černého,
Ph.D.

Prof. Černý se podrobně představil jako kandidát na rektora a přednesl svoji vizi. Následně trpělivě odpov́ıdal
na řadu dotaz̊u.

Výsledky hlasováńı per rollam ohledně směrnice děkana ”Stanoveńı
maximálńıch pr̊uměr̊u pro určeńı nároku student̊u na prospěchové
stipendium”

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana 9/2017. 20 – 0 – 0

Směrnice děkana k zápočt̊um a klasifikovaným zápočt̊um 10/2017

V. Kuboň shrnuje, že směrnice upřesňuje podmı́nky źıskáváńı zápočt̊u dle univerzitńıch předpis̊u. M. Rokyta
plánuje poslat podrobný obrázkový manuál oběžńıkem na pracovǐstě.
V. Musil a J. Šejnoha se ptaj́ı na konkrétńı realizaci. Proběhla debata o tom, jaký je přesný výklad slov podmı́nky
a požadavky.

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana 10/17. 22 – 0 – 0
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Směrnice děkana k výplatě stipendíı 11/2017

F. Chmeĺık shrnuje, že směrnice harmonizuje výplatu stipendíı s aktuálńımi studijńımi předpisy.
J. Pavl̊u se ptá, zda-li by nebyla v̊ule zvýšit stipendia pro doktorandy, jelikož jsou u spodńı hranice. F. Chmeĺık
odpov́ıdá, že již při nyněǰśı úrovni výplat je ročńı schodek stipendijńıho fondu kolem 7 milK̇č.
Všichni doufaj́ı, že pokud se vláda rozhodne navýšit rozpočet vysokých škol, tak část tohoto navýšeńı připadne
na zvýšeńı doktorských stipendíı.

AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana 11/17. 20 – 0 – 0

Určeńı zástupc̊u AS pro konkursy v sekćıch M, F, I

Navržeńı členové do konkursńıch komiśı za AS MFF UK:

• R. Grill a jako náhradńık K. Križanová.

• M. Feistauer, náhradńıci V. Musil a E. Skř́ı̌sovský

• J. Hric a jako náhradńık T. Masař́ık

Všichni kandidáti byli zvoleni. 20 – 0 – 0

Různé

• Termı́n př́ı̌st́ıho AS je 15. listopad.

• P. Obdržálek sděluje, že SIS nedovoluje lidem s ISP (rozloženým ročńıkem), zapsat si jiné rozvrhové ĺıstky,
než měli v minulém roce. F. Chmeĺık slibuje, že prověř́ı situaci a zajist́ı nápravu.

• Vytvořeńı společné konference SKAS a ZKAS zajist́ı J. Pavl̊u.

• J. Novotná upozorňuje na termı́ny v Harmonogramu, jež by mohly studenty prvńıch ročńık̊u svádět k
myšlence, že studijńı povinnosti slouž́ıćı k překonáńı kreditové hranice slouž́ıćı k postupu do daľśıho úseku
studia mohou plnit až ke kontrole studia v březnu a ne pouze do konce zkouškového.V. Kuboň dodává, že
je nutné dát pedagog̊um určitý čas na zapsáńı výsledk̊u zkoušky do SISu, žádný předpis je nenut́ı zapisovat
výsledky v týž den, kdy byla povinnost splněna. Pokud by byla kontrola prováděna bezprostředně po konci
zkouškového obdob́ı, mohlo by to za určitých okolnost́ı poškodit studenty.

Jednáńı bylo ukončeno 23:00.
Zapsal T. Masař́ık.
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